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Protokołu nr 18/2012  

z  XVIII sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie 

w dniu 27 czerwca 2012r. 

XVIII sesja Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie  rozpoczęła się o godz.10.00 w 

sali Domu Kultury w Miasteczku Krajeńskim. Przewodnicząca Rady  M. Włodarczyk 

otworzyła posiedzenie i powitała wszystkich przybyłych. Szczególnie ciepło 

przywitała grupę młodzieży szkoły podstawowej i gimnazjum oraz przedstawicieli 

policji i prasy. W  sesji wzięło udział 14 radnych. Radny A.Ochyra – nieobecny 

usprawiedliwiony. Przewodnicząca stwierdziła, że wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi  to quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji - listy obecności radnych oraz gości w załączeniu.  

Porządek obrad : 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XVII sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia  22 maja 

2012 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Finał konkursu dzieci szkoły podstawowej i gimnazjum pn „ Co wiesz o naszej gminie?”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Międzygminnego „Pilski Region 

Gospodarki Odpadami Komunalnymi”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli realizacji zadania pn „Budowa parkingu i 

odnowienie chodników na Placu Wolności w Miasteczku Krajeńskim”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Miasteczko Krajeńskie na lata 2012-2024 

11. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 

12. Sprawy różne, wolne wnioski. 

13. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 

14. Zakończenie. 

 

W sprawie porządku obrad głos zabrał wójt gminy T. Dąbrowski, który  

zaproponował, aby do porządku obrad dodać  projekty uchwał: w sprawie utworzenia 

Związku Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi” , 
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projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na 

wyprzedzające finansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na 

lata 2007- 2013 oraz projekt uchwały w sprawie odstąpienia od porozumienia 

zawartego z Miastem i Gminą Wyrzysk. 

 

Głosowanie za zmianą w porządku obrad: 14 głosów „za”, na 14 obecnych radnych. 

Porządek obrad po zmianach : 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XVII sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia  22 maja 

2012 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Finał konkursu dzieci szkoły podstawowej i gimnazjum pn „ Co wiesz o naszej gminie?”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia związku międzygminnego „Pilski Region 

Gospodarki Odpadami” Komunalnymi”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Międzygminnego „Pilski Region 

Gospodarki Odpadami Komunalnymi”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od porozumienia zawartego z Miastem i 

Gminą Wyrzysk. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli realizacji zadania pn „Budowa parkingu i 

odnowienie chodników na Placu Wolności w Miasteczku Krajeńskim”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Miasteczko Krajeńskie na lata 2012-2024 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na 

wyprzedzające finansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na 

lata 2007- 2013. 

14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 

15. Sprawy różne, wolne wnioski. 

16. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 

17. Zakończenie. 

 

 

Ad.2.  

 

Przewodnicząca Rady w sprawie przyjęcia protokołu z obrad XVII sesji Rady Gminy 

Miasteczko Krajeńskie z dnia 22 maja 2012 roku poprosiła o wypowiedź sekretarza 

sesji radną Świadek. 
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Radna Świadek powiedziała, że z  protokołem się zapoznała i prosi o jego przyjęcie 

bez czytania.  

Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 
 

Ad.3. 

Radny Zawistowski powiedział, że: 

-  ostatnie silne opady deszczu na naszym terenie spowodowały na ul.Słonecznej i 

P.Skargi naniesienie mułu  z terenów wyżej położonych, na innych ulicach jest 

podobnie. Dodał, że na pewno w innych miejscach tej ziemi teraz brakuje. 

- posesja p. Przemka Jagodzińskiego na ul.Szkolnej  przy okazji każdej większej 

ulewy jest cyklicznie zalewana, czy gmina jest wstanie w tej sprawie pomóc i 

wykonać odprowadzenia tej wody, 

- skoro mamy już podłączenia do kanalizacji jaka jest celowość  stosowania 

samochodu WUKO, 

- czy urząd zamierza zrobić kalkulację wprowadzenia jakiś sposobów na 

odprowadzenie wód opadowych z terenu całego Miasteczka Krajeńskiego 

Radny Klesa skierował pytanie do radnej powiatowej I.Saturskiej w sprawie  

utrudnień w wyjeździe z łąk na drogę powiatową w Kocewie 

Radna Krupa powiedziała, że: 

- w Grabównie są zasypane rowy, co sprawia, że woda z dróg szczególnie 

ul.Brukowej spływa na posesje, albo stoi pod płotami, bo nie ma odwodnienia, 

- zapytała kiedy rozpocznie się realizacja zadania wspólnego z powiatem , czyli 

budowa chodnika w Grabównie.   

Radny Baszczuk powiedział, że : 

- prosi o szersze informacje na temat związku międzygminnego, 

- zapytał- kiedy rozpocznie się realizacja budowy chodnika w Grabionnej. 

Radny Zajączkowski zawnioskował, aby wszcząć procedurę poszerzenia drogi 

dojazdowej do pól „za stodołami” w Grabionnej, aby jeszcze przed żniwami to 

zrealizować. 

W odpowiedzi na te pytania wójt gminy T.Dąbrowski powiedział, że pewnych 

rzeczy  w Miasteczku nie da się szybko zmienić, chyba żeby wybuchł jakiś większy 

kataklizm. Miasteczko jest zbudowane  na dnie doliny. Takie usytuowanie sprawia, 

że tego typu zagrożenie jest częste. W niektórych miejscach mamy kanalizację 
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burzową, a w innych jej nie ma. Dlatego jeśli chwilowo pojawiają się duże ilości wody, 

to nanosi się  muł i kamienie. I tak będzie za każdym razem dopóki ludzie nie 

wyniosą się na wyższe tereny. Można jedynie zrobić progi zabezpieczające i 

utwardzanie, ale to i tak nie rozwiąże problemu. Naniesiony muł owszem jest, ale nie 

są to jakieś ogromne ilości i my je usuwamy i dowozimy z powrotem tam gdzie go 

brakuje. Rowy są zniszczone, mieszkańcy pobudowali posesje na granicy tuż przy 

rowie i nawet jak je czyścimy, to nie ma gdzie tego urobku wysypać, bo zaraz 

silniejsza woda to zabierze. Koło p. Jagodzińskiego trzeba  pogłębić rów i połączyć z 

odpływowym. To chociaż częściowo problem powinno załatwić. Ale takie jest 

położenie tych posesji i ryzyko zalania zawsze istnieje. 

W sprawie użycia samochodu WUKO wójt powiedział, że ten samochód był 

stosowany na etapie rozruchu oczyszczalni w celu odblokowywania, udrażniania 

niektórych odcinków kanalizacji, studzienek i przepompowni  przydomowych dla 

dokonania próbnego rozruchu. Mamy przypadki, że w czasie silnych opadów z 

nieszczelnych szamb zawartość wypływa na pola i ogrody i trzeba to wywozić. Jeśli 

ktoś buduje się  na dnie doliny to nie może oczekiwać, że woda będzie omijała jego 

posesje, tylko trzeba się zabezpieczyć. Ale to co możemy, czyli rowy publiczne 

będziemy się starali utrzymać, czyścić i pogłębiać.  

W sprawie wyjazdu z Kocewa- wójt powiedział, że była już o tym mowa już dawniej. 

Nie ma innej możliwości jak poszerzenie tego wjazdu,  co wymaga wykupienia części 

gruntu. To z kolei rodzi potrzebę zaplanowania niemałych środków choćby na ten 

wykup, zrobienie dokumentacji i dopiero potem realizacja. Wiemy, że jest tam 

poważny problem, ale musimy tutaj współdziałać z powiatem ,bo to powiat jest 

właścicielem drogi. 

W sprawie zjazdu na boisko w Grabionnej - jesteśmy na etapie wykonania 

dokumentacji, dopiero później prace będą mogły ruszyć. Ale przecież należy 

pamiętać, ze ta inwestycja, jak i wiele innych, powstała na wniosek i z inicjatywy 

grupy mieszkańców wsi, gdzie ci mieszkańcy zobowiązani są do pewnych działań , a 

co za tym idzie muszą składać sprawozdania z tych działań. Więc dobrze byłoby aby 

o tym pamiętali i tez coś w tym kierunku robili. 

W sprawie drogi brukowej w Grabównie wójt powiedział, że budynki są niżej 

położone od tej drogi, jest studzienka, ale w przypadku większych opadów woda nie 
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może być przez to odbierana. Staramy się zrobić co tylko można, ale niezbędna jest 

dokumentacja i cały czas mamy to na uwadze. 

W sprawie poszerzenia drogi w Grabionnej wójt powiedział, że zlecimy wytyczenie 

na nowo tej drogi, jednak procedura jest nieubłagalna- pieniądze, zlecenie, 

wykonanie. Nie możemy więc tych spraw przeskoczyć. 

Radna powiatu I.Saturska powiedziała, że dokumentacja na budowę chodników w 

Grabównie i Grabionnej jest już przygotowana. Obecnie trwa procedura przetargowa, 

po jej zakończeniu będzie można przystąpić do wykonania. Jeśli chodzi o podjazd, to 

jest to temat w toku i dyr. Tomczyk ma się tą sprawą zająć. Droga ta jest pochyła , 

ulega erozji i konieczne jest solidne przygotowanie tego zadania i potem jego 

wykonanie. Wiąże się to także z dużymi nakładami. 

Radny Krawiec zauważył, że gmina Kaczory też mogłyby w tym uczestniczyć, bo w 

końcu też z tej drogi korzystają. 

Radny Klesa zauważył, że można by tam założyć jakiś czujnik, światła 

ostrzegawcze, czy coś w tym rodzaju, bo to grozi wypadkiem. 

Wójt odpowiedział, że na pewno by można, tylko kto za to zapłaci. Nie możemy 

wywalczyć sygnalizacji na przejeździe kolejowym i pozostaje to  bez żadnego skutku. 

Tego problemu sygnalizacja świetlna też nie rozwiąże. 

Kierownik Posterunku Policji w Białośliwiu J.Patrzyk korzystając z okazji 

podziękowała Radzie za zaproszenie . Podkreśliła bardzo dobrą współpracę 

mieszkańców Gminy Miasteczko Krajeńskie i policji. Dzięki tej współpracy  z 

mieszkańcami udało się ukrócić ostatnie kradzieże i włamania. 

Ad.4.  

Przewodnicząca Rady M. Włodarczyk powiedziała, że w minionym okresie brała 

udział w: 26.05 –festynie rzeźbiarskim w Brzostowie, 31.05 – promocji poezji w domu 

kultury w Miasteczku,3.06 – festynie parafialnym w Brzostowie, 15-16.06 – w 

biesiadzie krajeńskiej, ponadto brała udział w posiedzeniach komisji oraz 

cotygodniowych dyżurach w urzędzie gminy. 
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Ad.5. 

Wójt T.Dąbrowski  przedstawił wszystkim zarządzenia wydane w minionym okresie. 

Ponadto wójt powiedział, że : 25.05 – odbył się konwent starostów w Wałczu, 26.05 – 

plener rzeźbiarski w Brzostowie, oraz święto plonów w Pobórce, następnie 

posiedzenie izby gospodarczej w Pile,31.05  – spotkanie promujące książkę pt. „Z 

głową w chmurach”, 15-16.06 – biesiada krajeńska, 20.06 – piknik rodzinny szkoły 

podstawowej,25.06 – konwent wójtów w Wysokiej. Wójt poinformował wszystkich, że 

zmarł ostatni mieszkaniec osady Brzostowiec i w ten sposób znika nam ta 

miejscowość. Ponadto wójt dodał, że 19.06 została podpisana umowa na 

finansowanie remontu dalszego odcinka drogi Arentowo-Wolsko, 20.06 – podpisano 

umowę na finansowanie przebudowy Placu Wolności. 

Ad.6. 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Miasteczku Krajeńskim B.Kulińska 

przeprowadziła z grupą młodzieży szkolnej konkurs wiedzy pn. „ Co wiesz o naszej 

gminie”. Oceny trafności udzielanych odpowiedzi podjęło się jury w składzie: 

M.Włodarczyk – przewodnicząca, członkowie : M.Krawiec, I.Saturska i J.Laska.                  

Na przygotowanych 30 pytań  młodzi ludzie odpowiadali w trzech etapach. 

Ostatecznymi zwycięzcami zostali: Oliwia Smaga – I miejsce, Paulina Górnowicz – II 

miejsce i Magdalena Wendland – III miejsce. Nagrody zwycięzcom wręczył wójt 

gminy T. Dąbrowski oraz przewodnicząca Rady M.Włodarczyk. Natomiast wszyscy 

uczestnicy konkursu zostali obdarowani gromkimi oklaskami obecnych na sali. 

Przewodnicząca Rady M.Włodarczyk podziękowała młodzieży i organizatorom za 

udział i przygotowanie tego konkursu. 

Ad.7. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie utworzenia związku 

międzygminnego „Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi”. 

 

Wójt powiedział, że już od pewnego czasu funkcjonuje w obiegu prawnym ustawa o 

gospodarce odpadami. Teraz przychodzi czas na jej realizację. Wiemy już, że ze 

względu na koszty jako pojedyncza gmina nie jesteśmy w stanie sprostać wszystkim 

narzuconym wymogom. Stąd ten pomysł  utworzenia związku, który odciąży nas w 
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tych sprawach i wszystkim się zajmie, a w jego skład mają wejść wszystkie okoliczne 

gminy. Chcemy im  przekazać maksimum obowiązków, abyśmy nie musieli 

prowadzić windykacji, księgowości sprawozdawczości, itd.. Wynajęta kancelaria 

prawna ma wszystkiego dopilnować, aby warunki uczestnictwa wszystkich gmin były 

jak najkorzystniejsze. Kolejnym etapem będzie podpisanie umowy i przyjęcie statutu. 

Potem wybór organów i rozpoczęcie działalności. Potem zarząd spółki musi 

przedstawić plan finansowy, jak będzie wyglądało wyposażenie, gdzie siedziba itp. 

Na pewno gminy będą musiały wnieść jakieś udziały i zabezpieczenia finansowe dla 

rozruchu działalności. Wójt dodał, że ustawa już obowiązuje, a jej realizacja 

rozpisana jest na etapy, więc do końca roku musimy te sprawy pozałatwiać. 

 

Radny Baszczuk zapytał, czy nie korzystniej byłoby zawrzeć związek z tylko 

najbliższymi gminami, bo może byłoby taniej, i kto będzie przedstawicielem gminy w 

tym związku. 

 

Wójt odpowiedział, że z ustawy o samorządzie gminnym wynika, że 

przedstawicielem gminy jest wójt lub inna osoba wytypowana przez radę. 

Samodzielnie nie jesteśmy w stanie sprostać wymogom tej ustawy, bo nie mamy ani 

odpowiednich środków, ani zaplecza technicznego. Do tego dochodzi potrzeba 

negocjacji ze składowiskami odpadów, gdzie większy twór ma większa szanse. 

 

Radna Krupa zapytała jak będą umowy zawierana. 

 

Wójt odpowiedział, że mieszkańcy będą je zawierać z firmą usługową, natomiast 

wszystkim innym będzie zajmowała się spółka  

 

Sekretarz M.Góra dodała, że obciążenia będą w tej samej formie co dzisiaj nakazy 

płatnicze podatku. Wysokość opłat uzależniona będzie od albo od powierzchni 

użytkowej, od liczby mieszkańców lub od zużycia wody. Metoda jest jeszcze nie 

określona. 

 

Radny Baszczuk zapytał wójta, czy jego zdaniem kierując się gospodarnością jako 

gmina powinniśmy przystąpić do tego związku. 

 

Wójt odpowiedział, że tak, bo nie mamy innego wyjścia, bo sami tego nie zrobimy. 
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Radny Banasik zaproponował  przerwanie tych rozważań i przejście do głosowania 

nad uchwałą. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek formalny radnego 

Banasika, przerwanie dyskusji i przejście do głosowania: 

 

Głosowanie: 13 głosów „za”,1 głos „się wstrzymał” na 14 obecnych radnych. 

 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

utworzenia związku międzygminnego „Pilski Region Gospodarki Odpadami 

Komunalnymi”. 

 

Głosowanie: 13 głosów „za”,1 głos „się wstrzymał” na 14 obecnych radnych. 

 

Ad.8. 

Przewodnicząca Rady  odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu 

Związku Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi”. 

 

Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 

 

Ad.9. 

Przewodnicząca Rady  odczytała projekt uchwały w sprawie odstąpienia od 

porozumienia zawartego z Miastem i Gminą Wyrzysk. 

 

Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 

 

Ad.10. 

Przewodnicząca Rady  odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli 

realizacji zadania pn „Budowa parkingu i odnowienie chodników na Placu Wolności w 

Miasteczku Krajeńskim”. 

 

Głosowanie: 13 głosów „za”,1 głos „się wstrzymał” na 14 obecnych radnych. 

 

Ad.11. 

Skarbnik gminy E.Jendrzejek przedstawiła potrzebę wprowadzenia  zmian w 

budżecie na 2012 rok. 
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Przewodnicząca Rady  odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 

2012 rok. 

Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 

 

Ad.12. 

Przewodnicząca Rady  odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Miasteczko Krajeńskie na lata 2012-2024 

 

Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 

 

Ad.13. 

Przewodnicząca Rady M.Włodarczyk odczytała projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007- 2013. W związku z tym, że 

radni szczegółowo zapoznali się z tym projektem na komisjach, nie wnieśli żadnych 

uwag. 

  

Głosowanie: 13 głosów „za”, 1 głos „się wstrzymał”, na 14 obecnych 
radnych 

 

Rada Gminy Miasteczko Krajeńskie  podjęła uchwałę Nr XVIII/108/2012 w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007- 2013. Uchwała stanowi 

załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

Ad.15. Sprawy różne, wolne wnioski. 

 

Sołtys Baszczuk ponownie zgłosił wniosek o poszerzenie drogi dojazdowej do pól w 

Grabionnej, tak aby kombajn mógł przejechać. 

 

Radny Zawistowski zauważył, że siatka nad wejściem do domu kultury, nie spełnia 

swojego zadania, bo jaskółki nadal zanieczyszczają wejście. 

 

Wójt gminy poinformował, że od 1 lipca zaczyna funkcjonować w naszej gminie 

instytucja asystenta rodziny, który ma pomagać w rozwiązaniu problemów, tym  
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